



香港壘球總會
HONG KONG SOFTBALL ASSOCIATION



香港壘球總會
十一月回顧
Hong Kong Softball
Association
Newsletter - November



上：一級教練培訓班導師學員合照
Above : Level 1 Coaching Course Class Photo

Good morning everyone, time flies and November has already gone. Although the 2018-19 Open League has not yet started, there were already a lot of activities so let us keep you posted.

We are so honourable to invite Mr. Fukuda Itsushi, former Head Coach of the Japan National Softball Team to be the guest speaker of our Level 1 Coaching Course held 1-4 November. Due to the overwhelming response, we apologize to those who were not selected to join this course.

After spending 12 hours on theoretical and 8 hours on practical lessons, a total of 30 attendees successfully completed the course and were certified (1 attendee were certified as well after attending makeup lessons). Comments from attendees were positive. The Association will take all comments into account and aim at running

大家好，十一月轉眼過去，雖然聯賽還未展開，但壘球界也有很多活動及會議，讓我在此向大家匯報。

我們十分榮幸能邀請前日本壘球國家隊總教練福田五志先生為於11月1-4日舉辦的「一級教練培訓班」作嘉賓講師。會員對是次培訓班反應非常熱烈，本會對未獲取錄的會員深感抱歉。經過了12小時的理論及8小時實習課後，一共有30名參加者成功考獲證書(另有1名及後亦補考成功)。綜合各出席學員的意見，大家都滿意是次課程內容及各講師之分享。本會定必針對各位意見加以改善，希望將來能行常舉辦同類課程以提高教練質素。



上：前日本壘球國家隊總教練福田五志先生
Above : Mr. Fukuda Itsushi,
Former Head Coach of the Japan National Softball Team



左：獲一級教練證書學員
Left : Level 1 Coaching Course Certified attendees

2018-19年度聯賽經理會議於11月18

日舉行。今年報名隊伍總數為88隊，比往年多了2隊。會議上本會向各隊經理解釋來季賽制及特殊賽例的變更，並為體育節淘汰賽抽籤。石硤尾進行之聯賽將會於12月8日展開，天光道進行之聯賽將會稍為延後直至另行通知。

說起天光道維修一事，經過早前公開招標及特別小組對各入標的承包商的考核後，本會已於早前與中標的承包商簽訂合同。承包商已開始訂購所需物料，工程將於本月展開。雖然全期工程預計明年2月竣工，本會與承包商正商討一些臨時措施希望能以安全為大前提下提早開始於天光道舉行之聯賽。敬請留意。



上：2018-19年度聯賽經理會議
Above: Managers Meeting of 2018-19 Open League

Managers Meeting of 2018-19 Open League was held on 18Nov. There are 88 teams participating this year, a slight 2 more than last year. The Association went through the playing format and changes of Ground Rule to the attending team managers in the meeting and also drew ballot for the Festival of Sport. Games scheduled at Shek Kip Mei will start on 8Dec while those scheduled in Tin Kwong Road will need to be postponed until further notice.

In response to the renovation work of Tin Kwong Road, the Association has already signed contract with the winning contractor after evaluating all who submitted a tender through the public tender procedures. Renovation work will soon start once the materials arrive. Although the whole renovation project is expected to be completed by Feb 2019, the Association has been in discussion with the contractor trying to do some temporary work so we can kick off the league games in a safety environment first. Stay tuned.

日期	時間	球賽	組別	場地
No data available in table				
日期	時間	球賽	組別	場地
December 8, 2018	3:00 pm	ZERO vs LEI MAA DAU	MC1	Shek Kip Mei #3
December 9, 2018	10:30 am	VIRUS vs HABANERO	MC2	Shek Kip Mei #3
December 9, 2018	12:30 pm	NITRO vs SONIC	MC3	Shek Kip Mei #3
December 9, 2018	2:30 pm	SKYERS-MC vs SWIRE C	MC1	Shek Kip Mei #3
日期	時間	球賽	組別	場地
December 8, 2018	3:00 pm	SCAA-TOFAZ vs SIRIUS	WB-Gold	Shek Kip Mei #4
December 9, 2018	10:30 am	CELSIUS vs Dragons	WB-Blue	Shek Kip Mei #4
December 9, 2018	12:30 pm	JOKER vs AQUILA-WB	WB-Gold	Shek Kip Mei #4

上：聯賽賽程已上載墨總網頁
Above: Fixture was uploaded to HKSA website

本屆執委會早前也對一些與聯賽有關之議題作出決定:

-檢閱及調整所有比賽工作人員包括球証及記錄員等之資助

-新增「香港壘球總會 WHATSAPP」以便發放資訊，包括即時球場狀態，比賽取消，賽程更改等

The Executive Council has also made some decisions on league related matters:

-Reviewed and adjusted the subsidy of all game officials including umpires and scorers

-Starting a new Whatsapp no. so the Association can instantly update team managers on field status, match cancellations due to rain, change of schedule e.t.c.

本年度中學校際壘球比賽已告一段落。詳情可參考體路

<https://www.sportsroad.hk/archives/231022> 為是次男女子決賽之報導。

The Inter School Softball Competition has already come to an end this year. For more coverage about the Men's and Women's Final games please visit Sportsroad <https://www.sportsroad.hk/archives/231022>



上：女子冠軍 - 王肇枝中學
Above: Women Champion - Wong Shiu Chi Secondary School



上：男子冠軍 - 香港浸會大學附屬學校王錦輝中小學
Above: Men Champion - Hong Kong Baptist University Affiliated School Wong Kam Fai Secondary and Primary School